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Spørgsmål nr. 948 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Hvilke overvejelser lå der bag, at udgifterne til bygninger og 
SINE kunne holdes indenfor rammen?”

Svar:

Hovedformålet med aftalen fra 10. juni 2009 om genopretning af politiets 

økonomi, har været at sikre politiet og anklagemyndigheden mulighed 

for at fastholde det aktuelle aktivitetsniveau og gennemføre de initiativer 

om etablering af servicecentre og udvidelse af politistyrken med 300 

mand, som blev besluttet af forligskredsen i forbindelse med finanslovs-

aftalen for 2009. Der er således ikke i forbindelse med aftalen af 10. juni 

2009 taget stilling til igangsættelse af nye større bygningsmæssige initia-

tiver i den igangværende flerårsaftaleperiode. Sådanne større initiativer 

hører efter Justitsministeriets opfattelse mere naturligt hjemme i drøftel-

serne om en eventuel ny flerårsaftale efter 2010. 

Med hensyn til det nye radiosystem SINE bemærkes, at det under de po-

litiske forhandlinger om politiets flerårsaftale for perioden 2007-2010 

blev besluttet, at politiets merudgifter hertil på forventet 80 mio. kr. i af-

taleperioden skulle finansieres ved omprioriteringer og effektiviseringer i 

politiet. Med aftalen af 10. juni 2009 har regeringen sammen med Dansk 

Folkeparti og Liberal Alliance besluttet at tilføre disse midler ved en 

merbevilling.


